
 

DPr-BRM-II.0012.2.12.2023               

Protokół Nr 94/X/2023 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 10 października 2023 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  10 radnych 

obecnych   -  10 radnych 

nieobecnych   -    0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 93/IX/2023 z dnia 19 września 2023 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi 

na 2023 rok – druk nr 224/2023. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 225/2023. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Łodzi za rok szkolny 2022/2023 – 

druk nr 222/2023. 

6. Podsumowanie akcji letniego wypoczynku w łódzkich placówkach oświatowych w 2023 r.  

– informacja Wydziału Edukacji. 

7. Oferta edukacyjna czyli z czym zaczynamy nowy rok szkolny – informacja Wydziału 

Edukacji. 

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji Edukacji powitał radnych, zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum 

otworzył posiedzenie Komisji.  
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Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Edukacji przedstawił proponowany porządek obrad.  

Poinformował, że do komisji skierowano autopoprawkę do druku nr 224/2023 i zaproponował 

omówienie projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

  

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła porządek obrad przez aklamację. 

 

Ad pkt  2. Przyjęcie protokołu nr 93/IX/2023 z dnia 19 września 2023 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został udostępniony 

w aktówce. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 93/IX/2023 z dnia 19 września 2023 r. przez aklamację. 

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 224/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 

2023 rok – druk nr 224/2023 wraz z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie w sprawie zmian 

budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 224/2023 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt  4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 225/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 225/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 225/2023. 

 

Ad pkt  5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Łodzi za rok szkolny 

2022/2023 – druk nr 222/2023. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Miasta Łodzi za rok szkolny 2022/2023. 

 

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja przyjęła informację. 

 

Ad pkt  6. Podsumowanie akcji letniego wypoczynku w łódzkich placówkach oświatowych w 

2023 r. – informacja Wydziału Edukacji. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił podsumowanie akcji letniego 

wypoczynku w łódzkich placówkach oświatowych w 2023 r. 

Podsumowanie realizacji zadania: Organizacja wypoczynku Dzieci i Młodzieży w okresie ferii 

letnich - 26.06.2023 – 25.08.2023  

Półkolonie miejskie: 

W okresie ferii letnich (Lato 2023) Miasto Łódź zorganizowało w 72 szkołach i placówkach 

oświatowych zajęcia zamknięte w formie półkolonii. W zajęciach udział brały dzieci, które w roku 

szkolnym 2022/2023 uczęszczały do klas I-VI Zajęcia odbywały się w godz.:  7:00 – 17:00. 

Odpłatność rodziców za udział dziecka  w  zajęciach  wynosiła  40 zł/60zł  za jeden  dzień  pobytu. 

Zajęcia odbywały się na terenie szkół lub  placówek  z  wykorzystaniem  infrastruktury  sportowej i 

dydaktycznej. Miasto  Łódź  przygotowało  miejsca na  jednotygodniowych  turnusach  dla 10 170 

uczestników. Liczba uczestników 10 084 (86 miejsc pozostało wolnych). Uczestnicy pozostawali pod 

opieką wykwalifikowanej kadry. Na realizację zadania przekazano do szkół środki w wysokości  

1 628 170 zł. 

Wypoczynek w Grotnikach: W okresie ferii letnich Miasto Łódź zorganizowało wypoczynek poza 

miejscem zamieszkania w formie dwutygodniowych kolonii w miejscowości Grotniki. Przygotowano 

miejsca dla 240 uczestników (4 turnusy dla 60 uczestników). Byli to uczniowie  szkół podstawowych,  

których rodziny znajdują się w trudnej sytuacji życiowej; zamieszkują obszar rewitalizowany; 

wychowują się w rodzinach zastępczych. Organizatorem wypoczynku było Szkolne Schronisko 

Młodzieżowe  

w Łodzi będące administratorem obiektów wypoczynkowych w miejscowości Grotniki. Na realizacje 

zadania przekazano 564 020 zł. 

Otoczenie na terenie ośrodka w Grotnikach zostało zrewitalizowane, powstał nowy plac zabaw. 
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Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: przypomnę, że członkowie Komisji 

byli na terenie ośrodka i faktycznie widać, że ośrodek wygląda coraz atrakcyjniej, dzieci są 

zachwycone.  

Czy Wydział przygotowuje co roku więcej miejsc na półkoloniach? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: te potrzeby co roku rosną i staramy się 

przygotowywać więcej miejsc. Sami się nie spodziewaliśmy, że liczba miejsc standardowo 

uruchamianych na poziomie 3 – 4 tysiące, wzrośnie do 10 tysięcy i w zasadzie to też zostało 

wykorzystane. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: podobało mi się, że oferta dotyczyła 

całe miasto i w każdej z dzielnic rodzice mogli skorzystać i wysłać dzieci na półkolonie. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: jeśli chodzi o wynagrodzenie osób prowadzących półkolonie w 

mieście, w oparciu o nasze placówki, to jakie przyjęto zasady opłacenia nauczycieli, wychowawców, 

koordynatorów, dyrektorów? Jaka była wysokość wynagrodzenia? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: zasada jest taka, że można było dwojako być 

wychowawcą na koloniach. Dyrektorzy jako kierownicy ośrodków, mogli zatrudnić osoby z zewnątrz 

albo nauczycieli. Zawierali umowy zlecenia. I każda z tych placówek była niezależnym ośrodkiem. 

Każdy ośrodek miał swój program i niezależnie działał. Wynagrodzenia w tym roku były wyższe o 

około 500 zł.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: w procesie planistycznym 

przekazaliśmy jednostkom środki w kwocie brutto i w zależności od tego czy ktoś był zatrudniony, a 

jego podstawowym miejscem pracy była inna jednostka, czy to była osoba do 26 roku życia to mogły 

się inaczej te rzeczy układać i tak naprawdę ciężko jest określić ile kto zarobił bo organizując pracę 

takich półkolonii to kierownik decydował ile godzin będzie pracowała dana osoba.  

Na pewno były to stawki zgodne z obowiązującymi przepisami prawa, większe niż w roku ubiegłym.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy wypłacone były jednorazowo czy rozłożone na kilka miesięcy?  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: w przypadku nauczycieli jednorazowo, 

w przypadku dyrektorów jest to różnie, bo oni decydują się różnie obsługiwać półkolonie.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy można stwierdzić, że do dziś wszystkie wypłaty zostały 

zrealizowane i środki wpłynęły na konta zainteresowanych? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: tak, w tym momencie już wszyscy powinni 

mieć wypłacone wynagrodzenia. 

 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: czy jest uregulowany 

stan prawny obiektów w Grotnikach? Sprawa się ciągnie od lat i z tego co wiem ten stan prawny jest 

nieuregulowany a obiekt jest niedofinansowany. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: ja się z tym nie zgodzę, bo byliśmy w 

Grotnikach i widzieliśmy zmiany i poczynione inwestycje.  

Natomiast na kolejną komisje poproszę Wydział Edukacji o informację o stanie prawnym budynków. 

 

Więcej pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Ad pkt 7. Oferta edukacyjna czyli z czym zaczynamy nowy rok szkolny – informacja Wydziału 

Edukacji. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił ofertę edukacyjną na nowy rok 

szkolny 2023/2024. 

Jednostki organizacyjne – miasto Łódź. 

Miasto Łódź w roku szkolnym 2023/2024  realizuje zadania organu prowadzącego dla 308 jednostek 

organizacyjnych,  w których funkcjonują różne typy oraz rodzaje szkół i placówek oświatowych, 

zapewniając bezpieczne i higieniczne warunki nauki, wychowania i opieki.  

 

Tabela:  Zestawienie jednostek organizacyjnych łódzkiej oświaty w roku szkolnym 2023/2024 

przedstawia niniejsza tabela – stan na dzień 30 września 2023 r. 

 

Lp.  Jednostki organizacyjne oświaty Liczba jednostek 

1. Przedszkola miejskie – jednostki samodzielne 129 

2. Zespoły przedszkoli miejskich 5 

3. Szkoły podstawowe – jednostki samodzielne  81 

4. Szkoły podstawowe specjalne  9 

5. Zespoły szkolno-przedszkolne 8 

6. Zespoły szkół specjalnych 1 

7. Zespoły szkół ogólnokształcących 1 

8. Licea ogólnokształcące – jednostki samodzielne 27 

9. Zespoły szkół ponadpodstawowych 16 

10. Technika 1 

11. Zespoły szkół zawodowych specjalnych 1 

12. Specjalne ośrodki szkolno-wychowawcze 4 

13. Młodzieżowe ośrodki wychowawcze 1 

14. Młodzieżowe ośrodki socjoterapii 4 

15. Centra kształcenia zawodowego i ustawicznego 1 

16. Jednostki doskonalenia nauczycieli 1 
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17. Poradnie psychologiczno-pedagogiczne 9 

18. Placówki wychowania pozaszkolnego 4 

19. Bursy szkolne 2 

20. Schronisko szkolne 1 

21. Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia 1 

22. Jednostki obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół 1 

   OGÓŁEM 308 

 

Struktura organizacyjna szkół ogólnodostępnych w roku szkolnym 2023/2024. 

 

Przedszkola: 147 przedszkoli miejskich prowadzonych przez Miasto Łódź, w tym: 129 samodzielnych 

przedszkoli, 8 przedszkoli wchodzących w skład zespołów szkolno-przedszkolnych, 10 przedszkoli 

tworzących 5 zespołów przedszkoli miejskich. Łącznie działa 739 oddziałów, do których uczęszcza 

ok. 17 554 dzieci w wieku od 2,5 do 6 lat i powyżej.  

Szkoły podstawowe: 90 szkół podstawowych, w tym: 81 szkół ogólnodostępnych jako samodzielne 

jednostki organizacyjne, 1 szkoła podstawowa funkcjonująca w zespole szkół ogólnokształcących,  

8 szkół podstawowych w zespołach szkolno-przedszkolnych.  

Łącznie funkcjonuje 1 703 oddziałów, do których uczęszcza ok. 38 344 uczniów.  

Szkoły ponadpodstawowe: 46 szkół ponadpodstawowych, w tym: 27 liceów ogólnokształcących, 1 

zespół szkół ogólnokształcących, 16 zespołów szkół ponadpodstawowych, 1 centrum kształcenia 

zawodowego  

i ustawicznego1 samodzielne technikum.  

27 liceów funkcjonuje jako samodzielne jednostki organizacyjne, natomiast jedno liceum w zespole 

szkół ogólnokształcących oraz jedno w zespole szkół zawodowych. 

Łącznie funkcjonują 1 002 oddziały, do których uczęszcza ok. 26 010 uczniów, z czego: w liceach 

ogólnokształcących uczy się łącznie ok. 16 444 uczniów w 595 oddziałach, w szkołach zawodowych 

ok. 9 566 uczniów w 407 oddziałach. Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego posiada 

ofertę kształcenia ustawicznego dla dorosłych: szkołę podstawową, liceum ogólnokształcące, szkołę 

policealną, kwalifikacyjne kursy zawodowe.   

Szkoły i placówki specjalne oraz pracy pozaszkolnej. 20 jednostek organizacyjnych, w których 

funkcjonują różne typy oraz rodzaje szkół specjalnych: 9 szkół podstawowych specjalnych 

funkcjonujących samodzielnie, w tym 3 przyszpitalne i 1 przy pogotowiu opiekuńczym, 4 specjalne 

ośrodki szkolno-wychowawcze, 4 młodzieżowe ośrodki socjoterapii, 1 młodzieżowy ośrodek 

wychowawczy, 1 zespół szkół specjalnych, 1 zespół szkół zawodowych specjalnych.   

 

W 9 placówkach kształcenia specjalnego funkcjonują oddziały przedszkolne. 
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Do szkół i placówek kształcenia specjalnego tj. szkół podstawowych specjalnych, specjalnych 

ośrodków szkolno – wychowawczych, ośrodków wychowawczych i socjoterapeutycznych uczęszcza 

ok. 2 169 uczniów/wychowanków. 

9 poradni psychologiczno-pedagogicznych, w tym 3 poradnie specjalistyczne. Poradnie rejonowe 

świadczą usługi na rzecz dzieci i młodzieży będących uczniami szkół i placówek obejmujących rejon 

działania poszczególnych poradni. Poradnie specjalistyczne udzielają pomocy psychologiczno-

pedagogicznej wszystkim, zgodnie z zadaniami statutowymi. Jedna poradnia specjalistyczna świadczy 

usługi psychologiczno-pedagogiczne na rzecz powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

9 pozostałych placówek oświatowo-wychowawczych, w tym: 2 bursy szkolne, 3 centra zajęć 

pozaszkolnych, 1 szkoła muzyczna, 1 pałac młodzieży, 1 szkolne schronisko młodzieżowe, 

1 placówka kształcenia praktycznego i doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Rekrutacja do szkół ponadpodstawowych  na rok szkolny 2023/2024 

W rekrutacji na rok szkolny 2023/2024 przygotowano 9 405 miejsc dla kandydatów do klas 

pierwszych szkół ponadpodstawowych, w tym: 5 997 miejsc w liceach ogólnokształcących, 3 408 

miejsc w szkołach zawodowych, 2 934 miejsca w technikach, 474 miejsca w szkołach branżowych I 

stopnia.  

W naborze na rok szkolny 2023/2024 utworzono 3 oddziały branżowej szkoły II stopnia w trzech 

zespołach szkół, w zawodach: technik żywienia i usług gastronomicznych, technik technologii 

żywności, technik pojazdów samochodowych. 

Oferta kształcenia zawodowego w roku szkolnym 2023/2024 obejmuje 51 zawodów  

w technikum, 19 zawodów w branżowej szkole I stopnia oraz 5 zawodów w branżowej szkole II 

stopnia. Jedna szkoła branżowa I stopnia poszerzyła swoją ofertę o nowy kierunek – lakiernik 

samochodowy. 

Licea ogólnokształcące cieszące się największą popularnością wśród kandydatów: III Liceum 

Ogólnokształcące, IV Liceum Ogólnokształcące, XXI Liceum Ogólnokształcące, XXV Liceum 

Ogólnokształcące , XXVI Liceum Ogólnokształcące, XXIX Liceum Ogólnokształcące , XXXI 

Liceum Ogólnokształcące, XXXIII Liceum Ogólnokształcące. 

Technika cieszące się największą popularnością wśród kandydatów: Technikum nr 4 (Zespół Szkół 

Gastronomicznych), Technikum nr 5 (Zespół Szkół Ponadpodstawowych nr 5), Technikum nr 9 

(Zespół Szkół Politechnicznych), Technikum nr 10 (Zespół Szkół Elektroniczno-Informatycznych), 

Technikum nr 12 (Zespół Szkół Przemysłu Mody), Technikum nr 17 (Zespół Szkół Techniczno-

Informatycznych). 

Najczęściej wybierane zawody: Technik programista, Technik informatyk, Technik logistyk, Technik 

weterynarii. 

Zawody, których nie udało się uruchomić z uwagi na brak chętnych kandydatów: W  technikach: 

Technik renowacji elementów architektury, Technik procesów introligatorskich, Technik pszczelarz, 

Technik agrobiznesu,  

Zawody, których nie udało się uruchomić z uwagi na brak chętnych kandydatów w branżowych 

szkołach I stopnia: operator maszyn i urządzeń przemysłu spożywczego, przetwórca mięsa, krawiec, 

murarz-tynkarz, operator obrabiarek skrawających, ślusarz, mechanik – monter maszyn i urządzeń, 

drukarz offsetowy, operator procesów introligatorskich, drukarz fleksograficzny, operator maszyn 

w przemyśle włókienniczym, rękodzielnik wyrobów włókienniczych. 
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Faza pytań i dyskusji. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: wspomniał pan o szkole muzycznej i tym, że planujemy ją przekazać 

do prowadzenia przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego, czy coś bliżej na temat ilości 

uczniów, którzy podjęli tam naukę gry na instrumentach od września, mógłby pan przekazać?  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: przygotuję taki materiał i przekażę.  

 

Ad pkt  8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

1) Radny p. Sylwester Pawłowski: jeśli chodzi o watek przekazania Szkoły Muzycznej. 

W omówionym materiale jest adnotacja, że Szkoła Muzyczna im. Aleksandra Tansmana prowadzi 

zajęcia w trzech lokalizacjach. W uchwale pojawiają się dwie lokalizacje, o przekazaniu 

nieruchomości szkoły przyszpitalnej i przy Rydzowej. Zapytał gdzie jest trzecia lokalizacja? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: kiedyś placówka funkcjonowała w czterech 

lokalizacjach, dodatkowo w SP nr 174 i w Pałacu Młodzieży. W chwili obecnej zrezygnowała z SP nr 

174. Trzecia lokalizacja, której nie przekazujemy (element funkcjonowania Pałacu Młodzieży) jest to 

jedno z ramion budynku w Pałacu Młodzieży.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy Wydział dysponuje tekstem porozumienia zawartego pomiędzy 

Miastem a Ministerstwem? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: tak, dysponuję. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy mogę prosić o przesłanie treści porozumienia?  

Jest kilka kwestii wymagających wyjaśnienia. Czy pożytki, które szkoła miała z tytułu wynajmu części 

swojej powierzchni pod sklep wędkarski, umowy z siedmioma podmiotami prowadzącymi działalność 

w oparciu o własne obiekty, i dziewiątą umowę, która była w oparciu o budynek gospodarczy 

dwukondygnacyjny, czy te umowy były podpisywane przez dyrektora szkoły? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: tak, jako administratora nieruchomości. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: a czy były respektowane zasady dotyczące stawek najmu, określone 

przez Prezydenta Miasta Łodzi? Czy dyrekcja kierowała się własnymi pomysłami??  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: nie mieliśmy kontroli w tym zakresie, 

musiałbym to zweryfikować. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy pożytki z tego tytułu wpływały najpierw na konto szkoły, 

a później były odprowadzane do budżetu miasta?  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: nie, stanowiły rachunek wydzielony placówki  

i placówka mogła je przeznaczyć na działalność statutową. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy inne szkoły tak samo prowadzą działalność i  te środki nie 

podlegają przekazaniu do budżetu miasta?  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: jeśli są niewydatkowane w ciągu roku 

budżetowego to podlegają zwrotowi. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: zasada jest taka, że to co dotyczy 

samego czynszu i wynajmu jest na koncie szkoły i jest wydatkowane w ramach rachunku 

wydzielonego dochodów i jest na to przygotowywany plan finansowy, środki są wydatkowane przez 

szkołę. Natomiast dochodzi kwestia kosztów eksploatacji czyli energii elektrycznej i wpływy z tego 

tytułu są dochodami budżetowymi miasta i są odprowadzane do Budżetu. 
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Radny p. Sylwester Pawłowski: czyli jeśli jesteśmy organem prowadzącym to z punktu widzenia 

przepisów finansowych środki, które pozyskiwała Szkoła Muzyczna pozostają ujęte w budżecie 

miasta? 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: tak, tylko że konstrukcja 

wydzielonego rachunku dochodów powoduje, że wydatkujemy je zgodnie z przeznaczeniem. Czyli 

jeżeli wynajmujemy salę gimnastyczną to zgodnie z uchwałą w zakresie gromadzenia dochodów na 

wydzielonym rachunku dochodowym, placówka oświatowa może gromadzić takie dochody. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: z chwilą 3 stycznia, bo taki termin jest podany przekazania 

nieruchomości, wszystkie pożytki płynące do tej pory do budżetu miasta, a tym samym do budżetu 

miasta, będą zasilać budżet Ministerstwa? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: za ten rok, który minie, a wpłyną środki, jest to 

element podlegający zwrotowi do budżetu. 

W przyszłości, Szkoła Muzyczna w ramach środków, które ma w przyszłości pozyskać na rozbudowę, 

nie może czerpać pożytków.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: wyrażenie zgody przez miasto, dotyczy przekazania szkoły. Podczas 

gdy jedna z uchwał mówi o przekazaniu nie tylko szkoły, ale również całej działki, na której 

prowadzona jest działalność gospodarcza dziewięciu podmiotów. W lutym już przyjęliśmy uchwałę 

o wyrażeniu zgody na dzierżawę na okres 15 lat nieruchomości przy ul. Wileńskiej, skutkowało to 

tym, że inne podmioty, które tam miały podpisane umowy najmu, nie były na czas informowane o tym 

zamiarze, a potem o  podjęciu uchwały i o tym, że muszą zakończyć działalność dowiedzieli się, 

zgodnie z zawartą umową, na trzy miesiące przed upływem tej umowy. W związku z tym obawiam 

się, że tutaj będziemy mieli do czynienia z sytuacją taką, że dziewięć podmiotów będzie mogło po 

1 stycznia wystąpić ze skargą do miasta i będzie nowe zadanie do zrealizowania ze względu na to, że 

na co innego zgodę wyraziła Rada Miejska, mówiąc o połączeniu szkół, a na co innego ma wyrazić 

zgodę finalną uchwałą o przekazaniu szkoły wraz z działkami, z których nie wydzielono podmiotów, 

które mogłyby płacić świadczenia z tytułu najmu, prowadzenia działalności na konto miasta tylko 

przekazujemy je do Warszawy. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: mnie się wydaje, że kwestia 

zainwestowania pieniędzy, do których zobowiązał się Minister Kultury jest znacznie większa niż 

dochody, które wpadają z tej dzierżawy. Chodzi tu chyba bardziej o to, żeby poinformować najemców, 

po przyjęciu uchwały, że przekazaliśmy i nie możemy przewidzieć jakie ruchy podejmie Ministerstwo.  

Jeśli chodzi o współpracę Miasta z Ministerstwem Kultury to jestem pozytywnie zaskoczony, jeśli 

chodzi o wzajemne wspieranie się w tym zakresie.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: przez lata nie zajmowaliśmy się analizą dydaktyczno – artystyczną 

wyników szkoły Muzycznej im. Aleksandra Tansmana, ale pan dyrektor zapewne wie, że z osiągnięć 

uczniów nie mieliśmy powodów do chluby, uczniowie tej szkoły raczej nie uświetniali żadnej z imprez 

organizowanych przez Miasto czy placówki edukacyjne i myślę, że przekazanie merytoryczne 

prowadzenia tej szkoły Ministerstwu jest dobrym pomysłem, ze względu na fakt, że do innych, dwóch 

szkół (przy ul. Rojnej i ul. Sosnowej) mających zupełnie inny punkt odniesienia i sukcesy i są dobrze 

prowadzone, mogą dołączyć szkoły przy ul Szpitalnej i ul. Rydzowej. Natomiast uważam, że błędem 

jest to, że wraz z prowadzeniem szkoły przekazujemy część naszego Miasta pod administrację ludzi 

zarządzających tym z punktu widzenia Warszawy. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: chciałbym uzupełnić, powziąłem informacje 

i według stanu na zeszły rok szkolny w szkole uczyło się 513 uczniów w 50 oddziałach, a z informacji 
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jakie otrzymałem obecni najemcy zostali poinformowani i maja możliwość poszukiwania miejsca 

zastępczego. 

 

2) Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: czy na kolejne posiedzenie Wydział 

byłby w stanie przygotować informacje nt. dystrybucji laptopów w szkołach podstawowych? Czy 

zostały już rozdystrybuowane, jakie jest oprogramowanie, itp. 

Kolejne posiedzenie chciałbym zorganizować w jednej ze szkół średnich, w technikum, szkole 

zawodowej, może w Zespole Szkół Spożywczych lub Zespole Szkół elektroniczno-informatycznych 

lub innej. 

 

3) Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: coraz głośniejsze są 

obawy wśród pracowników obsługi i administracji, że w związku ze wzrostem od 1 stycznia płacy 

minimalnej podobno Wydział przygotowuje się do zmian w układzie zbiorowym, oczywiście zmian na 

niekorzyść pracowników. Czy to prawda, czy plotki? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: w chwili obecnej nie przygotowujemy zmian. 

Zabezpieczamy budżet na kolejny rok tak, żeby zapewnić wynagrodzenia wynikające z układu. 

 

4) Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: przypominam, że 

dwójka małych dzieci opuściła teren przedszkola przy ul. Mazurskiej. Czy sprawa jest wyjaśniana? 

Czy wnioski dyscyplinarne dotyczą również pani dyrektor przedszkola? Czy wobec dyrektora 

przedszkola wszczęto procedurę zawieszenia w pełnieniu funkcji? 

Oprócz tego jest bałagan w dokumentacji finansowej przedszkola, nie ma żadnej kontroli, pani 

dyrektor decyduje kiedy będzie zebranie rady rodziców. Już po raz kolejny odwołała posiedzenie rady. 

Źle się tam dzieje. Istnieją pogłoski, że zainteresowany tym terenem jest deweloper i być może to jest 

przyczyną, że tak jak chciano doprowadzić do ruiny Zespół Szkół przy ul. Żeromskiego 115, zamknąć 

szkołę i oddać na lofty, to tu też jest podobny zamiar, żeby przedszkole można było zamknąć 

i zbudować dom. 

Mimo tego, ze pana zastępczyni nie dotrzymała słowa, mimo, ze pan nie dotrzymał słowa, bo 

obiecywał mi pan 20 września, że pan spowoduje, że dyrektor wpuści mnie do placówki, dyrektorka 

mnie nie wpuszcza uniemożliwiając działalność związkową, pan tego nie dotrzymał. W dalszym ciągu 

liczymy na to, że ma pan poczucie sprawiedliwości i zawiesi tę panią w pełnieniu obowiązków 

dyrektora.  

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: na bazie tych informacji 

proponowałbym podzwonić po przedszkolach, aby sprawdzili ogrodzenia wokół placówki w jakim są 

stanie, bowiem, że w różnych przedszkolach różnie to wygląda i żeby taka sytuacja się nie powtórzyła.  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: zarówno względem nauczycieli jak i pani 

dyrektor został skierowany wniosek o wszczęcie postepowania dyscyplinarnego. Jeżeli wszczęte 

zostanie to postepowanie i będzie sytuacja tego typu, że będą uzasadnione przesłanki wtedy jak 

najbardziej zawieszenie pani dyrektor ma podstawy. Czyli nie skazujemy człowieka z góry tylko za 

dane działania. Wystąpiliśmy do Kuratorium o wszczęcie postepowania dyscyplinarnego. 
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5) Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: w Szkole 

Podstawowej nr 109, która ostatnio gościła państwa, wygrażaliście się panowie, że na każdym 

posiedzeniu będziecie sobie przypominać „a ogrodzenie?”  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: mówiłem, dziś o tym mówiłem. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: chciałbym uzupełnić, powziąłem informacje 

 

6) Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: co Wydział zrobił 

przez ostatnie miesiące, aby w IV LO nie było zimno? 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: mamy pozyskane pieniądze na remont 

IV LO.  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: pozyskaliśmy 4,5 miliona złotych. 

Przeznaczyliśmy środki na wymianę okien, które najbardziej przepuszczały powietrze od strony 

frontu. Cały czas są środki w tę szkołę pompowane. Największym problemem jest instalacja w 

powiazaniu z piecami, w związku z czym musimy to przeprowadzić etapowo, w sposób zaplanowany. 

Podjęliśmy działania interwencyjne, aby ograniczyć placówkę maksymalnie od zewnętrznych źródeł 

zimna, jak podmuchy zimnego wiatru przez nieszczelne okna.  

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: ile okien zostało 

wymienionych? 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: jeżeli chodzi o budynek Liceum nr IV 

to jest to specyficzny budynek wymagający naprawdę ogromnych inwestycji przewyższających koszty 

remontowe innych, zwykłych budynków nie objętych nadzorem konserwatora budynków. Miejmy 

tego świadomość. Ale pozyskaliśmy środki zewnętrzne i będziemy robili.  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: w przyszłorocznym budżecie też mamy 

zabezpieczone środki na tą placówkę, więc jakby prześledzić budżet to trzeba zobaczyć, że spore 

środki w tę szkołę próbujemy zainwestować, żeby odmienić los związany z funkcjonowaniem czy 

ogrzewaniem tej placówki. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: proponuję przygotować informację 

zawierającą wysokość pozyskanych środków i planów remontowych, aby móc je przekazać osobom 

zainteresowanym, np. radzie rodziców. 

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji. 
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